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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen, az aszály elleni védekezést célzó, 
rendszerszintű intézkedések történtek az elmúlt két évben, és milyen további beavatkozások 
tervezése zajlik? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

2022  után  az  aszály  idén  is  rendkívül  súlyosan  érinti  a  magyar  mezőgazdaságot.  Az  illetékes
államtitkár szerint augusztus elejére 75 000 ezer hektáron keletkezett aszálykár, és a kormány 35
milliárd  forintot,  tehát  a  kár  mértékéhez  képest  csekélynek  mondható  összeget  fordít  ennek
enyhítésére. Egyes szakértők szerint az idei aszálykár a 350 milliárd forintot is elérheti.  Régóta
köztudott, hogy az aszály a klímaválság okozta legnagyobb veszély a hazai élelmiszer-termelésre
nézve.  Az  utólagos,  részleges  kárenyhítések  helyett  az  öntözés,  a  vízmegtartás,  a  termesztett
növényfajták  összetételének  mélyreható,  távlatos  átalakítására  van  szükség.  A  tavaszi  ár-  és
belvizeket  az  esztelen  levezetés  helyett  meg  kell  őrizni  a  tájban,  és  ehhez  át  kell  alakítani  a
tájhasználatot.  Mindez a  növénytermesztésen túl  a legeltető állattartás és a természetes  élővilág
számára is alapvető fontosságú lenne.

Az  elmúlt  években  született  számos  szakmai  anyag,  köztük  a  Kvassay  Jenő  Terv,  amelyben
megfogalmazódik a helyes irány, a változó természeti adottságokhoz jobban igazodó tájgazdálkodás
megvalósítása.  Jelenleg  mégis  főként  kárenyhítést  és  sporadikus  kormányzati  beavatkozásokat
látunk  –  például  helyenként  záportározók  építését  vagy  éppen  egy  EU-s  támogatásból  indított
szemléletformáló  kampányt  a  vízmegtartó  gazdálkodásról  –,  miközben  a  válság  súlyát  tükröző
forrásallokáció és hosszú távú kormányzati elköteleződés továbbra is várat magára.

A fentiekre tekintettel kérem miniszter úr tájékoztatását.

A 2022-es súlyos aszály óta milyen konkrét intézkedések születtek a fenntartható vízgazdálkodás
érdekében a mezőgazdaságban?



Hány hektár területet érintenek ezek az intézkedések 2024-re?

Milyen időzítéssel milyen további konkrét beavatkozások tervezése folyik? 

Mekkora  területen  valósították  meg  az  ár-  és  belvizek  (nagyvizek)  tájban  való  megtartását,  a
meglévő tájhasználat átalakításával? 

Mi  valósult  meg  a  Vásárhelyi  Terv  Továbbfejlesztése  programból,  mi  a  megvalósítás  további
ütemterve?

Az  öntözhető  területek  mekkora  hányadán  használnak  víztakarékos,  innovatív  öntözési
technológiákat, és milyen tervei vannak a kormánynak az arány növelésére?

A következő  években  milyen  források  állnak  rendelkezésre  (a  KAP forrásain  túl),  amelyekkel
támogatni kívánják a klímaválság hatásainak mérséklését a mezőgazdaságban, különös tekintettel a
vízmegtartó gazdálkodásra és a tájgazdálkodásra?
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